
Zápisnica 

zo zasadnutia Výkonného výboru SZTPŠ 

konaného dňa 15. 12. 2017 

 

 

Prítomní:  J. Riapoš, V. Vadovičová, P. Matiaško, P. Bilík, M. Čapla,  

 

Ospravedlnení: R. Ďurkovič, J. Bezecný  

  

1. Otvorenie 

  

Na poslednom zasadnutí VV SZTPŠ v roku 2017 privítal prítomných predseda Ján Riapoš. 

Skonštatoval, že k programu nie sú žiadne pripomienky. Zasadnutie VV SZTPŠ sa bude riadiť 

podľa programu, ktorý bol členom VV SZTPŠ zaslaný v pozvánke.  

 

2. Kontrola zápisnice a úloh  

 

K zápisnici neboli vznesené žiadne pripomienky. Všetky úlohy z predchádzajúceho VV boli 

splnené. Peter Matiaško musí ešte dodať správu člena VV. 

 

3. Volebné valné zhromaždenie SPV (ďalej VVZ SPV) 

 

J. Riapoš – Posledné dva týždne sekretariát SPV rozosielal delegátom všetky pracovné materiály 

k VVZ SPV, ktoré sa uskutoční 16.-17. decembra 2017 a prebehnú na ňom voľby do orgánov 

SPV. SZTPŠ ako členský subjekt SPV navrhlo svojich kandidátov do štrnástich funkcií orgánov 

SPV z celkového počtu šestnástich. SZTPŠ nenavrhlo svojich kandidátov jedine do dvoch pozícií, 

a to do funkcie zástupcu športu nevidiacich a športu mentálne znevýhodnených. Pani H. Hanková 

oznámila, že je PN a nemôže sa zúčastniť VVZ SPV. Namiesto nej preto navrhuje na SPV 

nahlásiť ako delegáta R. Malenovského a ako náhradníkov doplniť R. Mezíka a A. Bardoňa.  

 

J. Riapoš dal hlasovať o návrhu:  

Za: 4   proti: 0   zdržal sa: 0 

 

VVZ SPV sa bude konať dva dni. Bude sa voliť nové vedenie SPV a takisto schvaľovať výročná 

správa. V rámci spoločenskej časti sa budú odovzdávať ocenenia Agitos.  

 

4. Zhodnotenie činnosti za rok 2017 

 

J. Riapoš – Bude potrebné, aby členovia výkonného výboru a kontrolnej komisie SZTPŠ, ktorí 

neodovzdali správu o činnosti za rok 2017, odovzdali svoje správy do 15.1.2018.  

Rok 2017 hodnotí predseda SZTPŠ vo všeobecnosti pozitívne, poukázal však na viacero 

nedotiahnutých dikcií nového Zákona o športe, ktoré nám komplikovali činnosť. Informoval, že 

predseda kontrolnej komisie J. Bezecný zatiaľ neuspel v rámci skúšok na kontrolóra, náhradný 

termín má koncom roka 2017.  

 

P. Bílik – Takisto hodnotí rok 2017 z pohľadu úseku športu mládeže a rozvoja pozitívne. 

Vyzdvihol skutočnosť, že po prvý krát bola oblasť športu mládeže a rozvoja financovaná v plnom 

rozsahu prostredníctvom rozpočtu SPV. Je to jeden z prvých a veľmi dôležitých krokov k 



myšlienke jednotného systému športu detí so zdravotným znevýhodnením. Je podľa neho potrebné 

pokračovať v tejto filozofii aj v rámci ďalších oblastí, ktoré zväzy športovcov so zdravotným 

znevýhodnením zastrešujú. SZTPŠ sa podarilo v posledných rokoch napríklad zjednotiť s SPV 

oblasť marketingu, čo sa ukazuje ako pozitívny krok predovšetkým z hľadiska zrozumiteľnej 

a adresnej  komunikácie marketingových plánov a ponúk. V závere uviedol, že rozpočet športu 

mládeže bol v tomto roku najvyšší v histórii. Dôraz treba aj v nasledujúcom období klásť 

predovšetkým na čo najefektívnejší systém využitia takéhoto objemu prostriedkov.  

 

J. Riapoš – Myšlienky zjednotenia subjektov paralympijského hnutia sme naštartovali už pred 

niekoľkými rokmi. SZTPŠ však ako samostatný subjekt podľa neho nezanikne, aj keď je to tak 

niekedy mylne prezentované. Je na ďalšej diskusii a vývoji, ako budeme v prostredí 

paralympijského športu na Slovensku fungovať ďalej a ako by bolo možné pokročiť v 

prerozdelení úloh pre jednotlivé zväzy zdravotne znevýhodnených športovcov. V najbližšom 

období je nutné zvolať konferenciu ohľadom budúcnosti športu zdravotne znevýhodnených, aby 

nedochádzalo k zbytočnému pnutiu v rámci jednotlivých zväzov. SZTPŠ si musí v rámci 

paralympijského hnutia nielen udržať svoju pozíciu, ale sa aj posunúť ďalej. Pozitívnym trendom 

je spolupráca s národnými zväzmi zdravých športovcov a SOV. SZTPŠ si musí podľa neho nájsť 

svoje miesto aj v rámci systému športu na Slovensku ako celku.  

 

P. Bílik – Vyjadril názor, že v rámci systému športu na Slovensku je viacero možností, ako 

postavenie SZTPŠ zadefinovať. V budúcom období je potrebné zvážiť napríklad aj alternatívu 

postavenia SZTPŠ ako národného športového zväzu, so všetkými právami a povinnosťami, 

vyplývajúcimi z nového ZoŠ. Otvorilo by to napríklad aj viacero možností v oblasti vzdelávania, 

keď v súčasnosti bojujeme s neželanou absenciou akýchkoľvek foriem vzdelávania vlastných 

odborníkov, trénerov, rozhodcov, či funkcionárov.  

 

5. Plán činnosti na rok 2018 

 

J. Riapoš – Navrhuje požiadať predsedov ŠTK a reprezentačných trénerov, aby do 15. 1. 2018 

zaslali na sekretariát plán činnosti na rok 2018. Bude ambíciou SZTPŠ schváliť rozpočet na rok 

2018 do konca januára.  

 

P. Matiaško – Mrzí ho, že napriek tomu, že oslovil ako člen VV SZTPŠ zodpovedný za 

reprezentáciu všetkých reprezentačných trénerov, odpoveď dostal len od B. Režňáka. Požiadal 

preto, aby mu sekretariát SZTPŠ preposlal všetky správy reprezentačných trénerov za rok 2017.  

 

P. Bílik – Poukázal na skutočnosť, že komunikáciu reprezentačných trénerov na odbornej úrovni 

možno podporiť aj systémovo, t.z. že by SZTPŠ mohlo v budúcom období organizovať pracovné 

stretnutia, resp. semináre trénerov, zamerané na rôzne aspekty plánovania, priebehu a riadenia 

športovej prípravy. V rámci týchto stretnutí vieme využiť aj prítomnosť ďalších športových 

a iných odborníkov z rôznych oblastí (metodici, kondiční tréneri, športový psychológovia, lekári, 

fyzioterapeuti a pod.).  

V súvislosti s potrebou pozitívnej kontinuity úspešnej štátnej športovej reprezentácie telesne 

znevýhodnených uviedol, že sa za posledné 2-3 roky darí dobre rozbehnúť systém jednotnej 

športovej prípravy najtalentovanejších jednotlivcov v rámci juniorských tímov vo vybraných 

(strategických) športových odvetviach. Zatiaľ je v tejto rovine najďalej juniorský tím zjazdového 

lyžovania, ktorý vedie ako tréner i manažér Juraj Medera.  



P. Bílik navrhol P. Matiaškovi, aby v budúcnosti uvažoval o spojení svojich bohatých skúseností 

a vedomostí práve z oblasťou systému juniorských tímov a stal sa akýmsi supervízorom, či 

poradcom juniorského tímu zjazdového lyžovania. . 

 

6.  Rôzne  

 

J. Riapoš – Na SPV bol prijatý disciplinárny poriadok. Bude preto potrebné aktualizovať aj 

disciplinárny poriadok SZTPŠ a na najbližšom volebnom valnom zhromaždení spolu s jeho 

zmenami schváliť aj nový disciplinárny orgán SZTPŠ. 

 

P. Bílik – Zúčastnil sa na oslavách pri príležitosti 20. rokov existencie športového klubu Altius 

Bratislava. Podujatie malo podľa jeho slov dôstojnú úroveň. Zúčastnil sa ho aj bývalý minister 

školstva Peter Plavčan, riaditeľ školy na Mokrohájskej ulici Andrej Lackovič a riaditeľ zariadenia 

komunitnej rehabilitácie Gaudeámus Štefan Tvarožek. Podľa P. Bílika je potrebné opäť prispieť 

k nadviazaniu dobrej spolupráce medzi týmito tromi subjektami – klubom ŠK Altius, školou 

a ZKR Gaudeámus. Bolo by dobré, aby sa nový priestor spolupráce týchto subjektov na 

Mokrohájskej ulici stal východiskom pre množstvo ďalších prospešných aktivít v oblasti 

paralympijského športu. Za týmto účelom navrhol, aby sa  koncom mesiaca január 2018 

uskutočnilo pracovné stretnutie so zástupcami klubu, školy a ZKS Gaudeámus.  

 

J. Riapoš – Je nutné k tomuto stretnutiu prizvať aj zriaďovateľa, t. j. BSK.  

 

Na záver J. Riapoš poďakoval všetkým za účasť a za ich prácu v roku 2017. Zároveň poprial do 

nového roku 2018 veľa zdravia, šťastia, pracovných a osobných úspechov.  

 

 

Zapísal: M. Čapla     ................................................. 

 

  

Overil: P. Bílik          ................................................. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



UZNESENIE č. 05/12/2017 

 

VV SZTPŠ 

 

A. Berie na vedomie 

 

a) zápisnicu zo 14. 10. 2017 

b) informácie o nadchádzajúcom VVZ SPV 

 

B. Schvaľuje 

 

a) zmenu delegáta – VVZ SPV sa namiesto p. H. Hankovej zúčastní R. Malenovský 

b) náhradníkov na VVZ SPV – R. Mezíka a A. Bardoňa 

 

C. Ukladá 

 

a) informovať SPV o zmene delegáta a nahlásiť náhradníkov 

T: okamžite     Z: M. Čapla 

 

b) členom VV a KK SZTPŠ zaslať správy za rok 2017 

T: do 15. 1. 2018    

 

c) predsedom ŠTK a reprezentačným trénerom zaslať požadované materiály 

T: do 15. 1. 2018      

 

d) dohodnúť stretnutie s Altius Bratislava, Spojenou školou, ZKR Gaudeámus a BSK 

T: 31. 1. 2018     Z: P. Bílik 






